
In medias res: mekkora feladat a mai 
fiatalok mozgósítása?
Amennyiben értelmes és számukra releváns 
programokkal tudjuk megszólítani őket, 
akkor érzésem szerint szívesen, örömmel 
jönnek, vesznek részt olyan típusú progra-
mokban, mint például a Bátrak Ligája. Ezt 
az országos sorozatot júniusban indítottuk 
útjára a Honvédelmi Sportszövetség égisze 
alatt, első helyszínként Pécsen, Újfehértón 
és a Kamaraerdőben vehettek részt a fia-
talok a hazafias neveléshez kapcsolódó ve-
télkedősorozaton. Az első három állomáson 
határozottan azt tapasztaltam, hogy élvez-
ték a fiatalok a programot, a versenyeket. 
Úgy láttam, nem csupán állóképességben, 
hanem értékrendben is erősödtek, és ennél 
nincs is fontosabb. Az elmúlt évtizedekben 
meglátásom szerint elég jelentősen vissza-
szorult a hazáról, a hazafiasságról alkotott 
közgondolkodásunk, muszáj tenni ellene, és 
erre az egyik eszköz a sport lehet.
A HS elnöki kinevezésekor társadalmi 
problémának nevezte ezt a kérdéskört.
Annak, mert ezzel állunk szemben. Visz-
sza kell hoznunk a közgondolkodásunkba a 

honvédelem és a nemzeti identitás ügyét, 
erre többféle eszköz is létezik. A sporttal 
közösséget építhetünk, amelyben odafigye-
lünk egymásra, többek között megerősítjük 
hitünket, az értékrendünket, ezzel is bizto-
sítva Magyarország jövőjét. A közösségépí-
tést, csakúgy, mint a sportot, nem lehet elég 
korán kezdeni. A gyerekeket igen is, meg kell 
tudnunk szólítani a sporton keresztül.
A HS ebben ideális eszköz?
Ideális, nagyon fontos eszköz. Köztestület-
ként működünk, számos sportági szakszö-
vetség, és a Budapest Honvéd Sportegyesü-
let is alapítóink közé tartozik, de dinamikusan 
fejlődünk, ma már száznál több tagszerveze-
tünk van. Kiváló szakemberekkel kiváló csa-
pat állt össze, amit meglehetősen komoly 
erőnek tartok. Együtt dolgozunk egy fontos 
ügyért, pedagógusok, sportolók, edzők és 
más, sportban jártas kollégák.
A közgondolkodás alakítása, úgy véli 
elérhető cél?
Hiszünk benne, hogy igen, de nagyon sok 
munka kell hozzá, megfelelő programokkal 
és infrastruktúrával. Kollégáimmal számos 
ország példáját elemeztük, kezdeményezé-
semre létrehoztuk a korábbi MHSZ mintájára 
a Honvédelmi Sportszövetséget, mint ahogy 
honvédelmi miniszterként támogattam a 
tartalékos rendszer területvédelmi elven 
történő felépítését, illetve életre hívtuk a 
Sportszázadot, tovább erősítve a honvéde-
lem és a sport kapcsolatát. Minden olyan 
eszközt meg kell ragadni, ami a haza védel-
mét tényleges nemzeti üggyé alakíthatja. 
Nem elég erről csak beszélni, hanem meg 
kell teremteni azt a lehetőséget, hogy ki így, 

ki úgy, önkéntes alapon bekapcsolódhasson 
a rendszerbe.
Némiképpen elkanyarodtunk a 
Honvédelmi Sportszövetségtől.
Persze, hiszen átfogó projektről beszélünk. 
Szükségünk van a katonai képességekre, a 
konkrét fizikai erőre, de mindez csupán úgy 
lehet hosszú távon igazán hatékony, ha a 
szellemiségünkben, a neveltetésünkben már 
ott van ez az érzés. Ezért is van szükség a 
Honvédelmi Sportszövetségre, amelynek fő 
célcsoportját a fiatalok jelentik. Akkor van 
esélyünk az áttörő sikerre, ha őket meg tud-
juk szólítani, el tudjuk érni.
Az iskolákban?
Például ott, illetve a szabadidejükben is.
Nem veszélyes terep az iskola?
Egyáltalán nem. Számos helyen felismerték 
már, hogy a mai világban a közösségépítés, 
a hazafias elkötelezettség mennyire fontos 
feladat. Ezért azt a módszert alkalmazzák, 
hogy a honvédelmi tudatot erősítő intéz-
ményrendszert építenek ki – említhetném 
például a kadét rendszert, vagy különböző 
mentorprogramokat. A legtöbb helyen afelé 
lépnek, hogy az állami oktatási rendszerben 
meghatározó elemmé tegyék a hazafias 
nevelés – hangsúlyozom egészséges szintű 
– metodikáját. Elképzelésünk szerint nem 
külön tantárgyról, tantárgyakról beszélünk, 
sokkal inkább arról, hogy a közismereti tan-
tárgyakba építsük be ezeket. Történelem, 
földrajz, állampolgársági ismeretek, csak 
hogy egy-két példát említsek. Azért azt is 
szögezzük le, hogy a hazafiasság és hon-
védelem nemcsak a háborúk idején kap 
kitüntetett szerepet. A Honvédelmi Sport-
szövetség célja, hogy a sporton túl olyan 
elméleti képességek fejlesztésére is sor 
kerüljön, amelyek békeidőben is jól haszno-
síthatók az egyének, családok, közösségek 
számára. Elég csak a hazánkban is előfordu-
ló árvizekre gondolni, de a térképészeti vagy 
elsősegély-nyújtási ismeretek is hasznunkra 
válhatnak.
A hazafias nevelés történetében újabb mér-
földkő lesz a Honvédelmi Sportközpontok 
megépülése, amelyek az ország egész terü-
letén biztosítanak majd sportolási lehető-
séget családok és generációk számára, ahol 
önkéntes alapon bárki kipróbálhatja magát 
a küzdősportok vagy éppen a sportlövészet 
területén.
Nemzeti ügy – Ön szerint realista vagy 
valahol idealista ez a gondolkodás?
Határozottan hiszem, hogy vannak valós 
nemzeti ügyeink, amelyek mellé odaállhat a 
mindenkori ellenzék is. Ez ilyen.

A lövészet mellé is?
A felépülő Honvédelmi Sportközpontokban 
hangsúlyos szerepet kap a sportlövészet. 
Országos hálózattal kiépítjük annak a lehe-
tőségét, hogy bárki ki tudja próbálni ezt a 
sportágat. Hogy miért van ennek jelentősé-
ge? Egyértelmű tapasztalat a mai világban, 
hogy ha az állam nem teremti meg annak a 
lehetőségét, hogy önkéntes alapon a kato-
nasághoz kötődő tevékenységet szervezett 
keretek között végezhessék az emberek, ak-
kor szervezetlen formában teszik mindezt.
A Honvédelmi Sportszövetség Bátrak 
Ligája sorozatában, annak állomásain 
talán a legnépszerűbb program a 
lövészet – számítottak rá?
Abszolút. Anno az MHSZ létezésekor sem 
volt ez másként. Lézerfegyvereket viszünk a 
programjainkra, valóban nagyon szeretik a 
gyerekek. És meggyőződésem, a majd meg-
épülő központokban, ellenőrzött keretek 
között, szakemberek irányításával családok, 
felnőttek szeretnek bele a sportágba. Mert 
ne feledjük, közben ilyen hatása is van. Ez-
által nő az utánpótlás-bázis a sportágban, 
nő a felé mutatott érdeklődés, nem utolsó-
sorban az eddigieknél is jobb eredmények-
re számíthatunk a versenysportban. Most 
kiemeltük a lövészetet, de ugyanez igaz a 
vívásra, judóra, a birkózásra, különféle önvé-
delmi sportágakra. Tegyük hozzá, hogy ezek 
a sportok mind-mind segítenek a koncentrá-
ciós készség növelésében, a fegyelmezettség 
kialakításában. Az egyik eseményünkön egy 
fiatal lány mondta el, hogy azóta megy neki 
a verstanulás, mióta sportlövészettel foglal-
kozik, de számos ilyen pozitív példát tapasz-
taltunk az elmúlt időszakban.
Tekintettel arra, hogy vezette már 
a sport és a honvédelem területét is 
kormányzati szinten, a Honvédelmi 
Sportszövetség irányítását mintha Önre 
szabták volna.

Örülök, ha mások így látják, a lendület, az 
akarat, a hit megvan bennem, az új feladat-
körömben is a jó ügyet szolgálom.
A fizikai erő? Jut ideje a sportra?
Kevesebb, mint kellene. De igyekszem sürgő-
sen javítani ezen, hiszek az ép test, ép lélek 
erejében, és akkor tudok igazán egyensúly-
ban maradni lelkileg, fizikailag, szellemileg, 
ha magam is rendszeres sportolok.
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„Együtt dolgozunk 
egy fontos ügyért!”
A köztestületként működő HS alapítói, tagjai között 
számos sportági szakszövetséget és kiemelt egyesületet 
is megtalálunk

Hősök Napja, Bátrak Ligája: 
tovább a közösségépítés útján! 

Továbbra is népszerű a gyerekek körében az Erzsébet-táborok-
ban már hagyományosnak mondható Hősök Napja rendez-
vénysorozat, amelyet kiemelten támogat a Honvédelmi Sport-
szövetség és a szervezet programja, a Bátrak Ligája. Zánkán és 
Fonyódon gyerekek ezrei ismerkedhetnek meg azokkal a sport-
ágakkal, amelyek az egészséges nemzettudat kiépítésében, az 
önvédelem elsajátításában, a mindennapi életben előforduló 
kihívások leküzdésében is segíthetnek.
„Azt látom, hogy egyre gazdagodik a programsorozatunk. Sok 
szándék kapcsolódik össze ebben az együttműködésben, az Er-
zsébet-táborok kiváló lehetőséget adnak arra, hogy a Honvédel-
mi Sportszövetség megjelenjen, értéket, többletértéket tudjon 

bemutatni és felvonultatni. A gyerekek kipróbálhatják a külön-
böző sportágakat, találkozhatnak a rendvédelmi és fegyveres 
szervek szakembereivel, a különböző hivatások képviselőivel. Az 
Erzsébet-tábor egy sikeres programja a kormányzatnak, évente 
100 ezer gyermek vesz részt benne. Szerdánként a Hősök nap-
ja találkozik a Bátrak Ligája rendezvényével, és ez szimbolikus 
találkozás is, hiszen valamennyi fent felsorolt hivatás gyakorló-
inak, de a sportolóknak is szüksége van a bátorságra, és adott 
esetben a hősies helytállásra is. Ez a tábor és a találkozás is azt 
a célt szolgálja, hogy a mindennapi élet küzdelmeire jobban fel 
tudjanak készaülni a gyerekek” – fogalmazott dr. Simicskó Ist-
ván.
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A Honvédelmi Sportszövetség 
működésének részletes szabálya-
it a Honvédelmi Sportszövetség-
ről szóló 2016. évi CXXXII. törvény 
és a külön jogszabályok rendel-
kezéseinek figyelembevételével 
az Országos Küldöttgyűlés által 
elfogadott Alapszabály határoz-
za meg. A Honvédelmi Sportszö-
vetség nyilvántartott tagsággal 
rendelkezik. A Honvédelmi Sport-
szövetség politikai tevékenységet 
nem folytat, szervezete pártoktól 
független, azok részére anyagi tá-
mogatást nem nyújt, és azoktól 
anyagi támogatást nem fogad el.
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